
 

Referat 

 
Emne: Kredsbestyrelsesmøde, DTS, Kreds ØST 
 
Formål med mødet: Behandle, orientere, drøfte og beslutte omkring nyt fra kredsene, 
omkring materiale til HB-møde. 
 
Anvendelse af mødets resultat:  
Behandle, drøfte og beslutte omkring dagsorden til HB møde mandag den 11. april 2023. 
Materiale udsendes direkte fra forbundet. 
 
Gennemgang af eventuelle bemærkninger til meddelelser fra valgenhederne, der skal løftes 
til HB. Skriftlige indlæg fra valgenhederne deles forud for mødet. 
 
Data om mødet 
 
Dato: torsdag den 30. marts 2023 
Tid: 09:30 – 15:00. 
 
Sted: UFST, Osvald Helmuths Vej 
 
Forbered og medbring:  
Udsendt materiale fra forbundet, vedrørende 
dagsorden til ordinært HB møde mandag den 11. april 
2023. 
 
Udsend meddelelser fra din valgenhed og læs de 
øvriges meddelelser om samme. 
 
Referent: Jette Thorsen 
 

Mødedeltagere:  
1. Henrik Møller, mødeleder 
2. June Jonasson 
3. Jane Hegvald 
4. Jan Erik Dahl 
5. Adnan Feim 
6. Lene Høilund 
7. Jeanett Pfeiffer 
8. Thomas Røpke 
9. Henrik Lüthje  
10. Jan Magnusson 
11. Morten Dannemann - TEAMS 
12. Irene Koefoed Olsen 
13. Henrik Michaelsen 
14. Linda Severinsen 
15. Kim Klokhøj 
16. Ulla Kær Andersen 
17. Pia Børglum 
18. Tina Charlotte Olsen 
19. Søren Lind Nordestgaard 
20. Marie Daugbjerg - TEAMS 
21. Heidi Østerballe 
22. Jette Thorsen 
 
Afbud: 
Kim Andersen 
Claus Rossing 

Dagsorden:   
1. Velkomst God dag og velkommen.  

 
2. Godkendelse af dagsorden.  

3. Opfølgning fra sidste KB-
møde 

Oplysninger i forhold til Jubilæer/Fortjenstmedalje. Rutine og 
erfaring er ikke noget man samler på i Styrelsen / Forvaltningen. 
Jørn oplyser at der har været rejst overfor ministeren. Han oplyser at 
der ikke kommer ændringer. Reglerne er som de er. 
Jørn har fået oplyst at det tilsyneladende er SKAT/Skattestyrelsen 
der igennem mange år har forvaltet forkert. 
 
Afholdelse af 0-dage på næste SU ADST i marts. Vi oplever nemlig, at 
der er stor forskel på, hvordan det håndteres fra leder til leder, OG 
at medarbejderne oftere og oftere møder begrænsninger i 
afholdelsen. 



Jørn tager det med videre. 
 
55+ møder – er der noget på bedding? Der har været et 
planlægningsmøde mellem DTS og PFA. Mon ikke der kommer noget 
ud snart. 
 

4. Meddelelser fra valgenhe-
der samt forretningsområder. 
Skriftlige indlæg sendes til 
kreds 3´s distributionsliste 
inden mødet. 

 
 

5. Gennemgang af dagsorden 
og materiale til HB møde den 
11. april 2023.  

1. Velkomst – 1. møde for Ulla Kær Andersen (erstatter Jens 
Norlund) 

2. Referat til godkendelse 
3. Refleksion over formiddagen 
4. Præsentation af Løkken-projekt 
5. TR-konference – indflyvning til den 12. april, herunder TAT-

status 
6. OK’24-konference i CO10-regi – Mundtlig information fra 

konferencen 
7. Konstituering – der udsendes en liste over poster 
8. Nyt fra formanden og næstformanden i forhold til 

mødeaktivitet 
9. Øvrigt nyt fra sekretariatet 
10. Nyt fra kredse, fora og udvalg 
11. Økonomi, herunder tilbud omkring IT/Cloudløsning mv. 
12. Eventuelt 

6. Medlemsmøde med lokale 
medlemmer. 

Ikke i dag grundet TR-uddannelse 

7. Hvad skal vi videreformidle 
til HB fra mødet? 

 

8. Eventuelt.  
 

9. Afslutning, næste møde 
den 15. maj 2023 på TEAMS  

 

 

Maribo / VURDST:   

Næstved / AMU-DTS: Vi har haft valg af TR i Næstved i dag og June og Jane blev valgt igen for både 

medlemmer i Næstved og Slagelse. 

Vi har haft besøg af Bente Bill vores nye underdirektør i Borgere 2 gange i marts, hvor hun har været på 

besøg i hver enhed. 

Vi har fået samlet indstillingsskemaer til Borgere og Investering og Formue og skal have sendt de sidste i 

dag for resten af enhederne i Erhverv, afgifter og jura. 

Vi flytter rundt i Næstved på Toldbuen 2 og får en enhed fra Toldbuen 1 over på Toldbuen 2, så alle 

enheder i Borgere er samlet på samme adresse. 

Køge:  Vi havde ligeledes medlems-/valgmøde fredag den 24. marts 2023 og vi havde et fredsvalg, hvilket 

vil sige at jeg blev genvalgt, da der ikke var nogen modkandidater.  

På mødet blev blandt andet tidsregistrering, det fysiske og psykiske arbejdsmiljø og ombygning vendt.  

Vi sluttede ligeledes af med hygge og lidt godt at drikke og gode sandwich. 



Bornholm: Vi afholdt valgmøde / generalforsamling i går den 28. marts. Ca. trefjerdele af medlemmer, af 

vores lille lokale forening, dukkede op. Allan C havde, i dagens anledning, taget den lille tur fra Ribe til 

Bornholm. Mødet forløb ganske glimrende efter min opfattelse og Allan kunne ”underholde” med emner 

der ikke kun er lokale og fortælle lidt om de ”strømninger og tendenser” der er undervejs (rygter?). Han 

gjorde det rigtigt godt. 

Hele bestyrelsen blev genvalgt. 

Og maden var næsten et kapitel for sig, Henrik L, den dukkede op, og den var glimrende og rigelig. Dertil 

selvfølgelig drikkevarer. 

En af vores fire toldere har fået andet arbejde. Hun har været hos os i få måneder, men har fået 

ønskejobbet. 

Roskilde / GAELDST / VURDST:  Vi har gennemgået de mange indsendte skemaer vedr. tillæg, og har 

indstillet til forhandling i Gældsstyrelsen hhv. sendt skemaer videre med anbefalinger til 

Vurderingsstyrelsens forhandlere.  

Vurderingsstyrelsen har vist forhandlet? Gældsstyrelsen forhandler den 18.-19. april 2023.  

Vi arbejder på et medlemsmøde med TJM-forsikring og en biograftur el.lign. Måske også noget med de 

andre samarbejdspartnere, vi har.  

Vi har været rundt med postkort op mod PULS og materiale om Diplom i skat. FL’erne har taget godt imod 

det, alle steder. Efterfølgende er der opstået lidt bøvl, enkelte steder, hvor leder bemærker at der ikke kan 

sendes medarbejdere på uddannelse, fordi det kan belaste den daglige drift.  

En enhed skal aflevere deres opgaver og få nye opgaver tilført. Det har medarbejderne haft det skidt med, 

men TR drak en kop kaffe med dem, der havde behov for en snak, og de accepterer forandringerne. Flere 

har meldt sig frivilligt til at undervise dem, der skal overtage opgaven, og mange finder det efterhånden 

spændende, eller i hvert fald ok, at skal have nye opgaver.  

Der er nu 2 FL’er, der forlader os, og der er meldt navne ud på de kolleger, der skal fungere i stillingerne.  

3 kolleger går på pension inden vi mødes til KB-møde, næste gang. 

Høje-Taastrup / ADST / SKTST: Vi har afholdt generalforsamling den 13. marts 2023. 

Der var mødt omkring 60 medlemmer op til generalforsamling og socialt samvær. 

Vi havde valgt at bestille mad gennem ISS til Helgeshøj Alle 

Forret:  Lufttørret italiensk skinke med artiskokcreme og oliven på marineret salat med brød og smør. 

Hovedret: Rosastegt kalvesteg med kartoffel fondant og kalveglace m. sennepskorn. 

Dessert: Creme brulé med minikys og syltet ananas. 

Glimrende menu bestilt til kl. 17.30. 

Vi havde inviteret Jørn og Ole fra forbundet, samt Anna Wulff fra Tjenestemændenes Forsikring. 

Efter en vel overstået generalforsamling, hvor der var genvalg til samtlige tillidsrepræsentanter, samt 

ændring af vores vedtægter skulle Anna Wulff have præsenteret Tjenestemændenes Forsikring og hvad de 

kan tilbyde. Hun dukkede ikke op. Der blev ringet til hende, men hun havde desværre glemt at hun skulle 

komme. 

Heldigvis havde vi Jørn til at fortælle løst og fast om rigets tilstand, samt besvare spørgsmål. 



Tiden gik og vi kunne hverken se eller høre nogen aktivitet i køkkenet. Kantinen blev forsøgt kontaktet flere 

gange, men den gik på telefonsvarer. Tiden passerede 17.30 uden der var mad klar. De fleste medlemmer 

besluttede sig derfor for at de vil gå hjem.  

Efter at vi havde fået ryddet op, ringede kokken lidt over seks. Han spurgte til hvor vi blev af da de stod klar 

med lækker 3-retters menu på Engelholm alle. Til det blev der svaret at det var på Helgesholm Alle der var 

bestil mad og at det var til kl. 17.30. Her lidt over kl. 18.00 var medlemmerne gået hjem, da der ikke var 

noget mad. 

Vi har efterfølgende klaget over forløbet, og har heldigvis på nuværende ikke fået nogen regning. 

Den 7. marts rykkede Særlig Kontrol og Motor fra Helgeshøj Allé til nyrenoverede lokaler på Engelholm Allé. 

Lokalerne er pæne, men der er tale om storrum som man skal vænne sig til. Det er værre med 

ventilationssystemet, der kører hele dagen og blæser kold luft ind og visse steder også larmer. Vi tager fat i 

ADST og AMR for at kunne afhjælpe situationen. Medarbejderne har det i hvert fald meget koldt. 

Vi har mister 3 medlemmer i slutningen af marts, to til pension og en til job andetsteds. 

Towers: Siden sidst er der afholdt generalforsamling i Towers. Der var en del medlemmer, der deltog. Der 

var god stemning og spørgelyst.  

Linda blev genvalgt, og desuden blev Kim Klokhøj valgt som TR i Towers   

Et medlem er gået på pension. 

Der afholdes møde i lokaleudvalget den 28. marts. Der er endnu ikke fremsendt dagsorden, og referat af 

mødet bliver offentliggjort på et senere tidspunkt. 

Kystvejen / TOLDST: Ja, man starter jo ALTID med de gode nyheder, eller….. Vi har haft en 

Generalforsamling i Valgenhed Kystvejen m.fl., og med fredsvalg, ingen indkomne forslag, så giver vi den én 

skalde endnu (læs Henrik Michaelsen & Kim Andersen) – Allan (læs næstformand) var inviteret, og kom frisk 

fra fad, efter et møde i Towers, og så…… Allan noterede i hvert fald flittigt det som medlemmerne havde af 

input  Her kan kort nævnes, snak om seniordage/politik, overenskomst, arbejdstid, kulturer der mødes 

versus det sociale, kompetenceudvikling, overvågning af de ansatte/sag om kørsel i tjenestebil (Allan har 

fået mail) og sikkert meget meget mere, som jeg ikke kan huske efter mit 3 stykke pizza  

Vedlagt er der vores materiale til vores næste SU møde den 27/3 – Af nævneværdige punkter er der: 

Tolddag – Man har nok taget hensyn til feedback fra sidste Tolddag (vi har ikke set feedback) – Vil nok 

nævne at ikke alt behøves at foregå i Århus – Nogle får meget transport etc. Side 6-8 

Uniformer – Ja, søg til Toldstyrelsen – Vi hører én status, og så får man jo nok rettet, så teksten på vores 

distinktioner ikke vil være over kronen – Og hører nok lidt om kors bånd og stjerner – Man tager åbenbart 

hensyn til erfaring – Side 9-12 

Udkast til repræsentationsgaver – Her syntes vi at det er uambitiøst – Se selv udvalg i materialet – Side 13-

19. 

Har længe anmodet om handleplaner for enhederne omkring APV/MTU/LE – Nu har vi fået det i materialet, 

men ikke hvilke tiltag der så er…… Side 40-43 

Under NYT fra ledelsen, kommer vi nok til at spørge ind til status for dannelsen af én ”situations- og 

operatiosenhed” (SIOC), og ”efterretnings- og analyseenhed” – Begge nævnt og kommenteret af os i vores 

kontrolstrategi – Der er én arbejdsgruppe, og de har fremlagt ”noget” for direktionen, og vi er IKKE 

involveret, og ej hellere hørt noget – Men rygtet/snakken går derude, om at det er besluttet at danne SIOC. 

Og vi nævner nok også at man skal huske at orientere (ledelsens informationspligt), når der fratages/flyttes 

opgaver mellem enhederne – Vi har eksempel på opgaver fra T19-Døgntjensten, som der er flyttet til 

T31/T32-ICS overvågning etc., uden at vi er blevet involveret, og kollegaerne i T19 er nu usikre på 



fremtiden/bemanding – Det sjove er lidt at man i T19 er 2 om natten, og at man i Århus i de ”nye” enheder 

skal være 4 om natten…… Tja, vi tænker vores – Måske at det ændres – Ellers må de vel have nogle 

divanesere  

Man har ændret hvornår at man skal lave én toldrapport (vareførsel), så det nu først er ved en 

overtrædelse på Told OVER 5.000 – Det skaber undren ”derude” – Udvander repressalierne. 

Én hundefører har fået at vide at ved kompetenceudvikling, så kunne det ske at ledelsen ville overveje om 

man kunne beholde stillingen som HF – HVAD……. 

Og da man ALTID skal slutte med noget fra den ”virkelige verden”, som der kan give lidt smil på læben, så er 

her noget VILDT og sandfærdigt – Ved én varekontrol/T16 har man fundet 235.000 enheder e-cigaret 

væske med smag som IKKE er godkendt – Lovgivning sikrer at man godt må indføre, men IKKE sælge til 

forbrugeren – Og da der IKKE er punktafgiftsmærker på, så skal TOLDERNE nu sætte mærker på 235.000 

enheder, og siger vi at det tager 4 sekunder pr. enhed (med mulighed for udpakning/indpakning/bimme- og 

bummelum), så skal der bruges 261 mandetimer – HVAD  Dagens smiler……. Og det sker at der er flere 

sager med samme problemstilling (klister mæssigt)…… 

Til orientering, så har jeg som næstformand i SU-Told, haft en snak med vores nye direktør (Christian), og 

det var sgu opløftende, han er nede på jorden og umiddelbart til at snakke fornuft med 

(åbenhed/gennemsigtighed etc.), men lad os nu se om det holder ved  Uagtet, så er vi jo altid med på én 

salsa, eller noget, og mener nu også at vi er respekteret og har en høj integritet, så mon ikke at det går  

Og fordi at der var positivitet i luften, så har vi i gemmerne fundet et toldskilt og et lille medarbejder 

toldskilt (de små af metal, med hakker i, efter…. ”samfundshjælper”), som vi i stilhed vil overdrage til 

Christian  

OHV / UFST: Vores tillægsforhandlinger er overstået. Iflg planen skal vores direktør og FTR godkende 

resultaterne i dag (tirsdag). Men i går skulle UDIR afslutte forhandlingerne i appen, og da jeg gik hjem i går 

eftermiddag havde 2 UDIR (af de 15 vi har medlemmer hos) afsluttet fra deres side, hvilket er en 

forudsætning for at direktøren kan godkende.  

Vi har generalforsamling i morgen, onsdag, hvor Jens officielt stopper som TR. Både Jørn og flere andre fra 

sekretariatet deltager (de er alle vores medlemmer). 

Ledelsen kigger endnu en gang på pladsfordelingen på OHV. Nogle steder er folk begyndt at møde mere ind 

og det skaber pres på pladserne, også fordi vi jo fortsætter med at udvide. Derfor vil de fordele pladserne 

endnu en gang, baseret på antal hoveder i hver afdeling. Samtidig vil de nedlægge en række 

møde/frokostborde, som står rundt om i storrumsområderne, fordi ledelsen har set, de ikke bliver brugt så 

meget. I stedet vil de etablere 90 nye kontorpladser på disse områder. De taler også om at reducere 

antallet af bufferområder, (områder, som ikke er fordelt til bestemte afdelinger, men pladser alle kan 

bruge). Det gør det mere svært for medarbejdere, som normalt sidder på en ene adresse, men af og til har 

brug for at komme til og arbejde på den anden adresse. Der er ikke kommet en melding om, hvornår denne 

nye pladsfordeling skal træde i kræft. 

Der er netop kommet en nyhed på nettet hos os, om at man ikke må oplade sin elbil i parkeringskælderen 

hos os. Dels er der en risiko for brandfare, fordi de bruger almindelige stikkontakter, som ikke kan tåle den 

høje belastning i lang tid. Dels er det ulovligt og betragtes som tyveri at lade sin bil op på arbejdet, da det er 

så høj en udgift. Brandfare: Oplad ikke el- eller hybridbilen på arbejdet (sharepoint.com) 

DEP:   

SANST:  Vi er i gang med lønforhandlinger. Vi har haft første forhandlingsrunde og skal have 2. runde her på 

torsdag.  Den 31. marts har vi generalforsamling. Vi har fået lov til at låne lokaler i Codanhus og får besøg af 

Jørn, Allan og Anette. Pia Børglum stiller som den eneste (og heldigvis den bedste ) op som 

tillidsrepræsentant for DTS i Skatteankestyrelsen. Hun vil deltage i kredsbestyrelsesmødet og efterfølgende 



TR kursus her på torsdag (selv om hun officielt først er valgt om fredagen). Jeg ved i vil tage godt imod 

hende og jeg er så glad, tryg og lettet over at Pia stiller op og tager stafetten videre. 

Frederikssund: Vi havde Medlems-/Valgmøde den 22. marts 2023, med deltagelse af Jørn og Allan.  

Jørn syntes at jeg prøvede at sælge den godt, men alligevel endte det med, at jeg blev genvalgt som TR. 

Efter Valgmødet fik Jørn og Allan ordet, og der blev talt om bl.a. overenskomst, arbejdstid, tidsregistrering, 

tillægsforhandlinger og meget andet.  

Vi sluttede af med de største og lækreste stykker Luksus smørrebrød vi har set, så ingen kunne rokke med 

ørerne da de kørte hjem. 

Vi har haft en god medlemstilgang det seneste år.  

Der er ansat 9 PB’ere siden 1.2.2022. Vi har også en del i praktik. Vi er nu oppe på 38 medlemmer, hvilket 

svarer til ca. 1/3 af husets samlede medarbejderskare. 

Fredensborg: GF afholdt 23.03.2023 med deltagelse af Jørn. Af 115 ordinære medlemmer havde 70 

tilmeldte sig GF, heraf 66 til den efterfølgende middag. Ikke så ringe endda.    Jeg har indsat et udsagn 

fra et deltagende medlem, som jeg finder dækkende for arrangementet.  "Det var meget informativt og 

interessant til generalforsamlingen og bagefter den lækreste mad" 

Det vælter nu ind med indstillingsskemaer, som løbende videresendes til de koordinerende TR.   

Jeg vedlægger til orientering, og som lovet ved sidste KB møde, et referat fra afholdt TRIO møde her i 

huset.    

Referat Trio møde 
23. februar 2023.doc

 

MOTORST:  

Min A-kasse:  


